الاتحاد البرلماني العربي



الرئيس

ىيان

صادرٌ عن رئاسة الاتحاد البرلماني العربي،

يُدينُ ويستنكِرُ الدعوات التحريضية المستمرة، من منظمات إسر انيلية استيطانية عنصرية متطرفة، لتفجير المسجد الأقصى وقبة الصخرة، تمهيداً لبناء الهيكل المزعوم

في ظل ما تنشره منظمات صهيونية يمينية متطرفة من دعوات تحريضية لحرق وتفجير المسجد الأقصى المبارك وقبة الصخرة تمهيداً لبناء الهيكل المزعوم، التي نشرت يوم الخميس 12 أيلول/ سبتمبر 2024، مقطع فيديو يحاكي "حربِقاً كبيراً في المسجد الأقصى المبارك"، فإنّ الاتّحاد البرلماني العربي، يدينُ ويَستنكِرُ بأشدَ وأقسى العبارات هذه الدعوات الإجرامية العنصرية، والدعوات الاستفزازية لاقتحام باحات المسجد الأقصى وانتهاك حرمته، مُحذَراً من مغبة هذا التصعيد العلني وما ينطوي عليه من تغييرٍ للوضع التاريخيّ والقانوني للحرم القدسي الشريف.

وفي هذا السياق المضطرب والتصعيد الصهيوني غير المسبوق، فإن الاتّحاد البرلماني العربي، يُناشد الأسرة الدولية وجميع المنظمات الحقوقية والإنسانية الفاعلة، اتخاذ موقف حازم وواضح لوقف هذا التحريض العدواني بكل المقاييس، وتجنيب المنطقة مزيداً من المهالك ومخاطر توسيع دائرة العنف، مؤكِّداً على أن استفحال الممارسات الصهيونية العنصرية المتطرفة واستمرارها على قطاع غزة، والتصعيد في الضفة الغربية وعموم الأراضي الفلسطينية المحتلة، من شأنه تقويض الأمن والاستقرار الإقليميين.

ويجدّد الاتّحاد البرلماني العربي موقفه التضامني الداعم والمؤيّد لنصرة القضية الفلسطينية، والتزامه الثابت بحقوق الشعب الفلسطيني ومقدساته، مؤكّداً على أن المسجد الأقصى المبارك كان وسيبقى مكان عبادة خالص للمسلمين، وأن إدارة أوقاف القدس وشؤون المسجد الأقصى المبارك التابعة لوزارة الأوقاف وشؤون المقدسات الإسلامية الأردنية، هي الجهة القانونية صاحبة الاختصاص الحصري بإدارة جميع شؤون الحرم القدسي الشريف. الراهيم بوغالي

بيروت 17 أيلول/ سبتمبر 2024

رئيس الاتحاد البرلماني العربي رئيس المجلس الشعبي الوطني الجمهورية الجز ائربة الديمقراطية الشعبية



ARAB INTER-PARLIAMENTARY UNION



THE PRESIDENT

Statement

Issued by the Presidency of the Arab Inter-Parliamentary Union Condemning and Denouncing the Continuous Incitement Calls by Extremist Racist Israeli Settler Organizations to Bomb Al-Aqsa Mosque and the Dome of the Rock in order to build the Alleged Temple

In light of the incendiary calls published by extreme right-wing Zionist organizations to burn and bomb the blessed Al-Aqsa Mosque and the Dome of the Rock as a prelude to building their alleged temple, which published on Thursday, September 12, 2024, a video clip simulating "a large fire in the blessed Al-Aqsa Mosque," **the Arab Inter-Parliamentary Union condemns and denounces in** the strongest and harshest **terms** these criminal, racist and provocative calls to storm the courtyards of the Al-Aqsa Mosque and violate its sanctity, warning of the consequences of this public escalation and what it entails in terms of changing the historical and legal status of the Al-Aqsa Mosque and its security.

In this turbulent context and unprecedented Zionist escalation, the Arab Inter-Parliamentary Union appeals to the international community and all effective human rights and humanitarian organizations to take a firm and clear stance to stop this aggressive incitement by all standards and all provocative calls, and to spare the region from further dangers and risks and widen the circle of violence, stressing that the continued escalation of racist and extremist Zionist practices on the Gaza Strip and the escalation in the West Bank and throughout the occupied Palestinian territories will undermine regional security and stability.

The Arab Inter-Parliamentary Union reiterates its position of solidarity and support for the Palestinian cause and its unwavering commitment to the rights of the Palestinian people and their holy sites, affirming that the blessed Al-Aqsa Mosque has been and will remain an exclusive place of worship for Muslims, and that the Administration of Jerusalem Endowments and Al-Aqsa Mosque Affairs of the Jordanian Ministry of Endowments and Islamic Holy Places Affairs is the legal entity with exclusive jurisdiction to manage all affairs of the Holy Mosque.

Beirut, September 17th, 2024

Brahim Boughali
President of the Arab Inter-Parliamentary Union

Speaker of the National People's Assembly
People's Democratic Republic of Algeria

Translation of the General Secretariat of the Arab Inter-Parliamentary Union